



CANADIAN CYCLING HALL OF FAME

www.cyclingcanada.ca |

@CyclingCanada

Catharine Pendrel

Catharine Pendrel is an Olympic medalist and World Champion in mountain biking whose career has shaped the trajectory of women's cycling in Canada. Known for her consistency and competitive spirit, Pendrel earned bronze at the 2016 Olympic Games, with other strong performances in 2008 (4th place), 2012 (9th place), and 2020 (18th place). Over her career, she won 41 international races, including 12 World Cup victories and 27 World Cup podiums. She consistently ranked among the top riders in the world, finishing in the top three of the overall World Cup standings nearly every year from 2008 to 2016, including 3 overall World Cup titles (2010, 2012, 2016). Pendrel's legacy includes countless podium finishes and a powerful influence on the next generation of riders, as she now holds the position of National Team Coach, MTB XCO Lead at Cycling Canada.

Catharine Pendrel

Catharine Pendrel est médaillée olympique et championne du monde à vélo de montagne, une athlète dont la carrière a influencé de manière significative le parcours du cyclisme féminin au Canada. Reconnue pour sa constance et son esprit compétitif, elle a remporté le bronze aux Jeux olympiques de 2016, avec d'autres performances notables en 2008 (4^e place), 2012 (9^e place) et 2020 (18^e place). Au cours de sa carrière, elle a remporté 41 courses internationales, dont 12 victoires en Coupe du monde et 27 podiums en Coupe du monde. Elle s'est maintenue parmi les meilleures cyclistes au monde, terminant dans le top trois du classement général de la Coupe du monde presque chaque année entre 2008 et 2016, et remportant trois titres globaux de la Coupe du monde (2010, 2012, 2016). L'héritage de Pendrel comprend d'innombrables podiums et une influence marquante sur la prochaine génération de cyclistes, puisqu'elle occupe le poste d'entraîneuse de l'équipe

nationale et responsable du programme de vélo de montagne XCO chez Cyclisme Canada.